
Protokół  Nr 28/09 

z posiedzenia komisji gospodarki mienia komunalnego i budŜetu 
dnia 20 kwietnia 2009 r. 

odbytego w sali konferencyjnej urzędu nr 201 

Rozpoczęcie posiedzenia godz. 800

Zakończenie posiedzenia godz.1045

Posiedzenie komisji otworzył i prowadził Przewodniczący Komisji Daniel Wilk , który powitał
wszystkich obecnych na posiedzeniu .
W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik do
niniejszego protokołu oraz wójt gminy i zastępca oraz w części dotyczącej spraw finansowych
skarbnik gminy .
W posiedzeniu uczestniczył Wiceprzewodniczący Rady Ksawery Nyks oraz w części posiedzenia
radny Edward Lutyński .
W części posiedzenia uczestniczył mieszkaniec Grabowa Pan Kasprzak .
Na podstawie listy obecności przewodniczący komisji stwierdził quorum przy którym komisja
mogła obradować i podejmować prawomocne opinie i decyzje .
O terminie posiedzenia członkowie komisji zostali powiadomieni pisemnie , otrzymując materiały .
Porządek obrad posiedzenia , komisja przyjęła jednogłośnie w brzmieniu jak niŜej :
1.Zatwierdzenie porządku obrad 
2.Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji 
3.Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się w dniu 30 kwietnia 2009 r.
4.Informacja dotycząca gospodarki ściekowej w gminie 
   Opinia komisji na sesję 
5.Ocena realizacji wykonania budŜetu gminy za 2008 rok 
   Opinia komisji 
6.Sprawy róŜne  
7.Zamknięcie posiedzenia komisji
Ad.1
Jak wyŜej .
Ad.2
Protokół  Nr  27/09  z  poprzedniego  posiedzenia  komisji  został  przyjęty  jednogłośnie  bez
odczytywania .
Ad.3
Przewodniczący komisji odczytał projekty uchwał przygotowane pod obrady najbliŜszej sesji , komisja je
przeanalizowała i przedyskutowała , wysłuchała wyjaśnień , a następnie wydała opinię jak niŜej :
Za zgodą członków komisji w pierwszej kolejności omówiono  projekt uchwały Nr XXVII/212/09 w sprawie
przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  Studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania
przestrzennego gminy Stargard Szczeciński w obrębach geodezyjnych Grabowo i Małkocin 
Wójt Gminy – poinformował ,Ŝe odnośnie tej sprawy to toczy się dyskusja juŜ dłuŜszy czas, wnioskodawca
zmieniał załącznik  i obecnie do projektu uchwały została dołączona  ostateczna wersja załącznika i dlatego
wójt przedkłada projekt uchwały radzie gminy  .Wójt równieŜ wspomniał o dwóch grupach mieszkańców w
Grabowie , gdzie jedni są przeciw takiej odległości lokalizacji elektrowni wiatrakowych   , a druga grupa w
skład której wchodzą  większości rolnicy  są za  taką lokalizacją elektrowni wiatrakowych i obie grupy swoje
stanowiska przedstawiają w pismach.
Kolejno głos zabrał Pan Kasprzak , mieszkaniec Grabowa ,jak się określi to od roku . Przedstawiając swoje
argumenty w większości oparte  na danych z innych państw   ,  m.in. wymienił  :

– spadek wartości nieruchomości gruntów ,
– oddziaływanie na zdrowie ludzkie ( osoby starsze , odległość – 2 km od zabudowań ),
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– zmiana krajobrazu 
– odszkodowania i inne. 

 Zabierając dalej głos p. Kasprzak powiedział ,Ŝe naleŜałoby lokalizację elektrowni wiatrowych oddalić od
miejscowości  najdalej  jak się  da  ,poinformował  o  tym ,co  zdołał  się  dowiedzieć  na  temat  firmy jako
wnioskodawcy , o jej ewentualnych zamiarach , o piśmie skierowanym  do Posła . Podsumowując swoją
wypowiedź stwierdził  ,Ŝe  naleŜałoby się w tej sprawie porozumieć  , bo jest pewna grupa mieszkańców
niezadowolonych z odległości i oddziaływanie tych inwestycji na przyszłość . 
Radny Edward Lutyński  – zapytał  się  o podpisy grupy osób pod pismem   , czy były to podpisy osób
dorosłych , kolejno odniósł  się   do wypowiedzi  o spadku ceny nieruchomości  i  ewentualnej  róŜnicy w
wartości  ,  o inwestycji  i pewnym ryzyku , o produkcji rolniczej i oddziaływaniu na środowisko     .
Wyjaśniając p. Kasprzak odpowiedział ,Ŝe były to tylko podpisy osób dorosłych .
Przewodniczący  Komisji  odczytał  pismo  skierowane do  Rady  Gminy  przez  Pawła  Janoch  mieszkańca
Grabowa  w sprawie lokalizacji  elektrowni  wiatrowych,  a następnie  odniósł się   do wypowiedzi  Pana
Kasprzaka  .
Zwrócił  szczególną  uwagę  przewodniczący  na  lokalizację  elektrowni  wiatrowych   w  miejscowości
Grabowo,  gdzie zgodnie z załącznikiem jest to po obu stronach drogi , mówił o zachowaniu odległości od
istniejących zabudowań do 2 km .
Przewodniczący komisji poinformował  o takiej sytuacji kiedy prowadzona jest jedna  procedura dotycząca
zmiany w Studium   , a rada podejmie nową to wówczas   po zatwierdzeniu  pierwszej  , całą procedurę
dotyczącą  drugiej  zmiany   naleŜy    powtórzyć  –  takie  było  wyjaśnienie  urzędu  wojewódzkiego.
Przewodniczący stwierdził ,Ŝe Studium jest aktem jednolitym .
Wójt Gminy – poinformował  o opinii w przypadku gdy tereny nie  zazębiają się i   opinii urbanistów  w
przypadku  podjętych  dwóch   uchwał  dotyczących  zmian,  iŜ  ta  osoba  która  sporządzi   pierwsza  całą
procedurę to wygrywa .
Radny Lutyński poprosił o przedstawienie opinii na piśmie .                                  
Komisja w głosowaniu  jawnym wyraziła swoją , a mianowicie na stan członków  komisji wynoszący  5
osób  ,   3 członków komisji głosowało „ przeciw” , a 2 członków komisji wstrzymało się od głosowania. 
Obrady komisji opuścił Pan Kasprzak i Pan Edward Lutyński .
- projekt uchwały Nr XXVII/210/09 w sprawie absolutorium z wykonania budŜetu gminy za 2008 rok  
-projekt uchwały Nr XXVII/211/09 w sprawie zaciągnięcia  kredytu bankowego 
Po omówieniu projektu przez skarbnik gminy , komisja jednogłośnie i  pozytywnie zaopiniowała projekt
uchwały .
-projekt uchwały Nr XXVII/213/09 w sprawie oddania w uŜyczenie  na czas nieokreślony nieruchomości
gruntowej  stanowiącej  własność   Gminy  Stargard  Szczeciński  –  komisja  jednogłośnie  i  pozytywnie
zaopiniowała projekt uchwały .
Ad.4 
Przewodniczący  komisji  przedstawił  informację  dotyczącą  zagospodarowania  nieczystości  płynnych  na
terenie gminy Stargard Szczeciński .
Informacja stanowi załącznik do protokołu . 
Komisja w trakcie dyskusji zwróciła szczególną uwagę m.in. na liczbę osób nie podłączonych do istniejącej
kanalizacji w danej miejscowości , dyskutowano na temat opróŜniania szamb w tych miejscowościach ,
gdzie brak jest kanalizacji .
Zastępca wójta odnosząc się do liczby osób niepodłączonych  poinformował , Ŝe były wysyłane pisma wraz
z  pouczeniem   i  w  zasadzie  Ŝadna  forma  nie  odniosła  skutku    pozytywnego  .Wójt  dodatkowo
poinformował ,Ŝe policja rozpoczęła kontrolę osób w sprawie  pojemników na śmieci , w przypadku braku
daje pouczenie , a potem będą kary .
Przewodniczący komisji zaproponował ,aby w stosunku do osób nie podłączonych w tych miejscowościach
gdzie jest sieć kanalizacyjna postąpić tak samo jak w przypadku braku pojemników na śmieci .
Wobec powyŜszego komisja jednogłośnie przyjęła następujący wniosek :
Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i BudŜetu wnioskuje o przeprowadzenie kontroli osób nie
podłączonych do sieci kanalizacyjnych w tych miejscowościach w których ta sieć jest wybudowana
przez komisję w składzie  m.in. przedstawiciel policji , pracownik urzędu  . W przypadku stwierdzenia
braku umowy na podłączenie do sieci kanalizacyjnej naleŜy zastosować karę grzywny.
Komisja zaleca , aby takie kontrole były dokonywane cyklicznie . 
Komisja do w/w tematu przyjęła następującą opinię . 
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Komisja przyj ęła przedstawioną informacj ę, uwzględniając wcześniej przyj ęty wniosek w brzmieniu
jak wyŜej . 
Ad.5
Przystępując  do  oceny  realizacji  wykonania  budŜetu  gminy  za  2008  rok  przewodniczący  komisji
zaproponował członkom komisji , aby przeanalizować dochody i wydatki , a w przypadku pytań  bądź uwag
na bieŜąco wyjaśniać .
Komisja w pierwszej kolejności przeanalizowała dochody budŜetu gminy wykonane za 2008 r. w trakcie
omawiania  były  wyjaśniane  te   pozycje  gdzie  wykonanie  było  duŜo  niŜsze  ,  kolejno  komisja
przeanalizowała  wydatki  posiłkując  się  danymi  z  tabeli  „  wieloletnie  programy  inwestycyjne  Gminy
Stargard Szczeciński wykonane za 2008 r.” omawiając dokładnie zadania inwestycyjne .
Komisja jednogłośnie przyjęła następującą opinię do wykonania budŜetu gminy za rok 2008 , a mianowicie :
Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i BudŜetu pozytywnie zaopiniowała wykonanie budŜetu
gminy  Stargard Szczeciński za rok 2008 . 
Ad.6
Wójt Gminy – poinformował członków komisji  ,iŜ 22 kwietnia 2009 r. zgłoszony jest odbiór kompleksu
sportowego – moje boisko Orlik 2012 w Witkowie Pierwszym ,a do końca kwietnia naleŜy się rozliczyć .
Oficjalne otwarcie  boiska   w terminie  nieco  późniejszym,  poniewaŜ  musi  być  wydane pozwolenie na
uŜytkowanie.
Radna Czwertlik poruszyła temat dotyczący doliny Krąpieli , która jest bardzo zaśmiecona .
Zastępca Wójta  wyjaśnił ,Ŝe ta sprawa jest znana , szykowane są  m.in. nowe tablice zakazujące wywozu
nieczystości i planuje  się część ogrodzić . 
Radny Zakrzewski poinformował ,Ŝe przed rzeką Iną za blokami w StrzyŜnie wywoŜone są śmieci .
Przewodniczący  komisji  zapytał  się  o  przejęcie  drogi  powiatowej  w  Grzędzicach i  o  to  ,iŜ  miały  być
zwiększone środki na rady sołeckie .
Wójt Gminy – poinformował , co będzie robione na drogach powiatowych na terenie gminy i jakie to będą
drogi , a odnośnie przejęcia tej drogi to powiat teraz niezbyt chce rozmawiać .
Odnośnie funduszy sołeckich skarbnik gminy  wyjaśniła, Ŝe za rok 2008 nie wykorzystano około 50 tys zł , a
ponadto mają wejść nowe przepisy odnośnie funduszy sołeckich . 
Wiceprzewodniczący  Rady  Ksawery  Nyks  przypomniał  o  odwodnieniu  ścian  w  świetlicy  wiejskiej  w
Poczerninie oraz poprosił o wyrównanie terenu pod plac zabaw dla dzieci .
Radny  Kuźma  –  przypomniał  o  dokonanie  przeglądu  waŜności   gaśnic  w  świetlicach  wiejskich  i  o
konieczności postawienia budek na boiskach sportowych dla zawodników rezerwowych .
Radna Gajewska – przypomniała ,iŜ było zgłaszane na zebraniu wiejskim  wykonanie barierki przy mostku
przepustowym w Pęzinie przed Ośrodkiem Zdrowia i podcięcie gałęzi .
Przewodniczący komisji Daniel Wilk zapytał się jakie prace zostały wykonane w związku z opracowanie
planów na Grzędzice .
Wójt Gminy – odpowiedział ,Ŝe  sporządzana jest obecnie koncepcja- studium układu komunikacyjnego i
infrastruktury technicznej dla miejscowości  .
Ad.7
Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji Daniel Wilk podziękował wszystkim za
udział i zamknął posiedzenie .
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